

中国-东盟水产养殖、渔业资源技术培训会议

各有关单位：

随着“一带一路”建设等重大战略实施，中国-东盟国家在水产业的合作交流愈加频繁，水产养殖、渔业资源养护等方面的科研交流与合作愈加密切。中国与东盟国家在水产养殖、渔业资源养护等主要渔业领域的合作具有良好的互补共通性和广阔的发展前景。为落实中国-东盟海上合作基金项目“中国-东盟渔业资源保护与开发利用”的内容，加强中国与东盟国家在水产领域的合作与交流，华南师范大学（中国）定于2021年5月12日-14日在广州举办中国-东盟水产养殖与渔业资源调查技术培训会议。诚挚邀请海内外专家学者和企业家等渔业资源领域相关人士莅临参会，开展水产养殖、渔业资源调查评估等领域的技术培训和交流。现将有关事宜通知如下：

一、会议目的

加强中国-东盟国家在水产养殖和渔业资源领域科研与生产的交流与合作、提升相关单位渔业技术人才的科研与实践能力，促进水产品国际贸易稳定协调发展，推动我国渔业科技“走出去”战略的实施。

二、会议主题词

东盟；水产养殖；渔业资源

三、会议主题和主要议题

本次会议主题为“水产养殖技术、渔业资源调查技术培训”。

本次会议的主要议题包括：

1. 水产养殖技术培训
2. 渔业资源调查评估技术培训

四、会议主要内容

（一）水产养殖、渔业资源技术理论培训

1. 水产养殖技术培训；
2. 渔业资源调查理论培训；
3. 国内外典型水产养殖、渔业资源调查、评价及开发利用的案例分析。

（二）水产养殖、渔业资源实践应用培训

1. 养殖水质环境现场测定分析；
2. 渔业资源调查野外采样技术培训；
3. 数据分析及报告撰写。

五、会议形式及流程

本次会议将采用线上与线下相结合的形式。会议流程为第 1 天线上与线下报到，第 2 天全天会议，第 3 天户外实际操作。

六、会议组织

（一）主办单位：华南师范大学生命科学学院

（二）协办单位：华南师范大学东南亚研究中心；广州番禺华南

师大水产生物科技有限公司；中国水产科学研究院珠江水产研究所；华南农业大学；广州市联鲲生物科技有限公司；仲恺农业工程学院；广州大学；广州千江水生态科技有限公司；广州翼林生态监测有限公司

(三) **会议时间**：2021 年 5 月 12 日-14 日

(四) **会议地点**：番禺区莲花山粤海度假村会议室、番禺区华南师范大学海鸥岛名优现代渔业产业园

七、会议报名

线上与线下参会者均需填写《中国-东盟水产养殖、渔业资源技术调查技术培训会议报名表》（见附件 1，可微信填写或以 PDF 文件传回至会务邮箱）。报名成功后将收到确认邮件，请有意参会的海内外人士于 2021 年 5 月 6 日前完成报名，以便中心做好前期筹备工作。

本次会议的线上会场由广州翼林生态监测有限公司提供技术支持，请参会者关注下方“华南师范大学东南亚研究中心”微信公众号，届时我们将通过公众号及时发布线上参会信息。

八、会议费用

本次会议不收取会务费，线下参会人员来回交通费自理，食宿费全免。住宿地点为莲花山粤海度假村。

九、会议报到

(一) 线上测试时间：2021 年 5 月 12 日 14:00-15:00

线上会议软件及会议号请邮件咨询。

(二) 线下报到时间：2021年5月12日 9:00-22:00

(三) 线下报到地点：酒店大堂或会议现场签到

(四) 正式会议通知及参会材料纸质版可在线下报到处领取。电子版可通过中心邮箱索取。

十、会议筹备组联系信息

黄先生：（+86）13428829336

王老师：（+86）13798178534

会务邮箱：qjwest@163.com

微信公众号：扫码关注华南师范大学东南亚研究中心



会务筹备组：

华南师范大学生命科学学院；华南师范大学东南亚研究中心

广州千江水生态科技有限公司

Notification of China-ASEAN Training Conference of Aquaculture and Fishery Resources Survey Technology

With the implementation of national strategies such as the “One Belt and One Road” construction, the cooperation and exchanges between China and ASEAN countries in aquaculture are more frequent, and the scientific research exchanges and cooperation in aquaculture and fishery resources conservation are more intensive. The cooperation between China and ASEAN countries in aquaculture, fishery resources conservation and other major fishery fields has good development prospects and complementarity.

In order to implement the contents of the China ASEAN Maritime Cooperation Fund Project "China ASEAN fishery resources protection and development and utilization" and strengthen the cooperation and exchanges in the field of aquaculture between China and ASEAN countries, South China Normal University (China) is scheduled to hold the China ASEAN aquaculture and fishery resources investigation technical training conference in Guangzhou from May 12 to 14, 2021.

We sincerely invite experts, scholars and entrepreneurs from home and abroad to attend the conference to carry out technical training and exchange in aquaculture, fishery resources investigation and evaluation. The relevant matters are hereby notified as follows:

1. The Purpose of Conference

The purpose of this conference is to strengthen the exchange and cooperation between China and ASEAN countries in scientific research and production in aquaculture and fishery resources, enhance the scientific research and practical ability of fishery technical personnel, and promote the stable and coordinated development of international trade of aquatic products.

2. The Keywords of Conference

ASEAN; China; Aquaculture; Fishery resources survey

3. The theme and Main Topics of Conference

The theme of this conference is “Aquaculture and Fishery resources survey technology training”.

The main topics for discussion of this conference include:

(1) Aquaculture technology training

(2) Technical training of fishery resources investigation and
evaluation

4. Conference Content

(1) Theoretical training on fishery resources survey technology

1. Aquaculture technology training;

2. Theoretical training of fishery resources investigation;

3. Investigation, evaluation and development of typical aquaculture and fishery resources at home and abroad.

(2) Practice training on fishery resources survey

- a) Field measurement and analysis of aquaculture water quality environment;
- b) Training of field sampling technology in fishery resources survey;
- c) Data analysis and report writing.

5. Conference form and agenda

The conference will be a combination of online and offline. The agenda of the conference is as follows: offline registration and online test on the first day, full-day conference on the second day, outdoor operation on the third day.

6. Conference plans

(1) Conference sponsors and organizer

South China Normal University

(2) Conference co-organizer

Center for Southeast Asian Studies of South China Normal University; Guangzhou Panyu South China Normal University Aquaculture Biotechnology Co., Ltd; Pearl River Fisheries Research Institute; South China Agricultural University; Zhongkai University of

Agriculture and Engineering; Guangzhou Nutriera Biotechnology Co., Ltd; Guangzhou University; Guangzhou Qianjiang Water Ecology Technology Co., Ltd.; Guangzhou Yilin Ecological monitoring Co., Ltd.

(3) Conference date:

May 12th-14^h, 2021

(4) Venue:

Conference room of Lotus Hill Yuehai Hotel.

7. Conference Application

Both online and offline participants are required to fill in the *China-ASEAN Training Conference of Aquaculture and Fishery Resources Survey Technology Registration Form*. (refers to the appendix 1 for more details, which can be filled by WeChat or returned it to the conference email as a PDF file). Success registration will be informed by E-mail. Domestic and foreign experts and scholars who intend to participate in the conference are required to complete the registration form before 6th May, 2021.

The online venue of this conference is technically supported by Guangzhou Yilin Ecological monitoring Co., Ltd. Please subscribe the WeChat official account “华南师范大学东南亚研究中心” (“Center for Southeast Asian Studies of South China Normal University”), we will release online participation information through the official account in

time.

8. Conference fees

Conference fees and any other fees including transportation and accommodation will be reimbursed. The accommodation can be provided by Lotus Hill Yuehai Hotel.

9. Conference registration

- (1) Online test time: from 2:00pm to 3:00pm. On May 12th, 2021.
- (2) Offline registration time: from 9:00am to 10:00pm. On May 12th, 2021.
- (3) Offline registration site: The lobby of the first floor of the Hotel.
- (4) Official conference notices are available at the registration office and can be applied by email.

10. Committee Contact

Mr. Huang: (+86) 13428829336

Mrs. Wang: (+86) 13798178534

Conference E-mail: qjwest@163.com

WeChat Official Account: Scan the QR code through WeChat and follow the Center for Southeast Asian Studies, South China Normal University



附件 1 appendix1

中国-东盟水产养殖、渔业资源技术调查技术培训会议
China-ASEAN Training Conference of Aquaculture and
Fishery Resources Survey Technology

★ 报名表 ★

★ Registration Form ★

姓名 Name		性别 Gender		国籍 Country	
参会形式 Participation Type	<input type="checkbox"/> 线上 Online <input type="checkbox"/> 线下 Offline				
职务 Position					
工作单位 Institution/depart- ment/office					
电话 Phone Number			电子邮箱 Email Address		
住宿需求 Accommodation	<input type="checkbox"/> 莲花山粤海度假村 Lotus Hill Yuehai Hotel.		<input type="checkbox"/> 12 日 13 th <input type="checkbox"/> 13 日 13 th <input type="checkbox"/> None	<input type="checkbox"/> 单人间 Single Room	
				<input type="checkbox"/> 双人间 Double Room 是否接受合住安排 Sharing rooms with others <input type="checkbox"/> 是 Yes <input type="checkbox"/> 否 No	
备注说明 Remarks					

请于 2021 年 5 月 6 日前将此表以电子邮件的方式发送给会务组。

Please complete and return this form by EMAIL before 6th May, 2021.